
 فدراسیون
 فوتبال طلبکار
هم شده است

ع  بتیــا ا لــه  ا حو ن  ســید ر
خودروهــای نجومــی به دســت 
بازیکنــان تیــم ملــی فوتبــال بــا 
وجــود شکســت های هولناکــی 
قطــر  نــی  جها م  جــا ر  د کــه 
داشــتند، ســر و صــدای ســایر 
رشــته های ورزشــی را بدجــوری 
درآورده است و باید متذکر شد 
کــه یــک بــار دیگــر فدراســیون 
فوتبال در مدیریت ماجراهایی 
از این دســت با کمترین توفیق 

عمــل کــرده اســت.
ایــن جوایــز در حالــی بــه ســوی 
م مــا  کا نــا لیســت های  تبا فو
سرازیر شــده که به ورزشکاران 
موفــق برخــی رشــته های دیگــر 
کــه افتخــارات قــاره ای و جهانی 
نــد، در برخــی  کســب کرده ا
موارد فقط 100 دلار دستخوش 
داده شــده و در اهــدای جوایــز 
چنــد رشــته بســیار موفق تــر 
تأخیرهایی دو سه ساله حادث 
شده است. به عنوان مثال و به 
گفتــه حســن رنگــرز، ســرمربی 
تیــم ملــی کشــتی فرنگــی کــه 
ز  ا نی  کلکســیو بــه  تیمــش 
مدال هــای جهانــی و قــاره ای 
رسیده، کم توجهی چشمگیری 
را شــامل حــال خــود دیــده و 
جوایــز و پاداش هــای آنــان در 
دو ســال 1400 و 1401 هنــوز 
بــه ایــن کشــتی گیران )و لابــد 
بــه آزادکاران هــم( اعطــا نشــده 

اســت.
پــس از بــالا گرفتــن اعتراض ها 
بــه جوایز بســیار کلان بازیکنان 
تیــم ملــی فوتبــال بــه شــدت 
شکســت خــورده ایــران کــه در 
دور نهایــی جــام جهانــی قطــر 
6 گل از انگلیــس خوردنــد و 
بــه امریــکا هــم باختنــد، در 
مقــام توجیــه گفتــه شــده کــه 
حواله هــای اتومبیــل تحویــل 
داده شــده بــه آنهــا نه به ســبب 
نتایــج مشعشع شــان در دور 
نهایــی جــام جهانــی بلکــه بــه 
ســبب کســب مجــوز راهیابــی 
بــه ایــن مرحلــه بــوده اســت. 
حتــی اگــر اینچنیــن بوده باشــد 
و ایــن هدایا از ســوی مقام های 
بالادســت اعطــا شــده باشــد، 
فدراســیون می توانســت بــه 
م  دیرهنــگا رســیدن  ســبب 
حواله هــا مدیریــت لازم و جرح 
و تعدیل هــای لازم را در ایــن 
زمینــه صــورت بدهــد و کاری 
نکنــد کــه رشــته های بســیار 
پیروزمندتــر در کمــال حقانیت 
و تعجــب بپرســند کــه اگــر مبنا 
کســب توفیــق اســت، چــرا نوع 
بســیار بزرگ تــر و مهم تــر آن که 
نصیــب آنــان شــده بــا کمترین 
پاداش هــا همراه شــده اســت. 
از نظــر اهالــی ایــن رشــته ها، 
فکــن  ن برا بنیا ی  خت هــا با
ه  وردگا آ لیســت ها در  تبا فو
قطــر حوالــه اتومبیل هایــی را 
نصیب شــان کــرده کــه فقــط 
یــن  بزرگ تر لــق  ر خا ا و ســزا
پیروزی هــای وطنــی اســت کــه 
البتــه بــا دســتاوردهای تیــم 
کارلــوس کــی روش در دوحــه 
کوچک تریــن قرابتــی نداشــته 
و آنجــا بواقــع محــل بی اعتبــار 
شــدن هــر چــه فزون تــر فوتبال 
مــا بــود. فدراســیون فوتبــال 
چنــان در افــکار خــود غــرق 
اســت کــه مهــدی تــاج، رئیــس 
ایــن نهــاد بــه جــای مدیریــت 
ماجــرا و رفــع و رجــوع موضــوع 
فــوق در مصاحبــه ای گفتــه 
اســت از دولــت انتظــار دارد 
کــه اضافــه بــر جوایــز مذکــور 
بودجــه تأمیــن ســایر امکانــات 
و نیازهــای فوتبــال را هم بدهد! 
یعنی »دوســتان« در این ماجرا 
نــه تنهــا حــق را بــه معترضــان 
)ورزشــکاران بسیار پیروزمندتر 
ســایر رشــته ها( نداده اند، بلکه 

طلبــکار هــم شــده اند!
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کارلوس کی روش

اولین واکنش پس از برد بزرگ

تیم ملی فوتبال قطر بامداد دوشنبه در یک بازی سخت و سرنوشت ساز در مرحله 
گروهی مسابقات جام طلایی )کونکاکاف( به مصاف مکزیک قدرتمندترین تیم 
این رقابت ها رفت و با نتیجه یک بر صفر به پیروزی رسید تا یک برد تاریخی برای 
قطر به ارمغان بیاورد. کی روش بعد از این گفت: »بازی خوبی را شــاهد بودیم. 
بازیکنان ما در این بازی به معنای واقعی جنگیدند و در این جنگ سربلند شدند. 

مکزیک تیم بزرگ و خوبی است و ما از این برد خوشحال هستیم.«

میثم بائو

تفاوت فوتبال ایران و ژاپن

بازیکن ســابق تیم های پایه و بزرگســالان در پاســخ به این پرســش که چه فرقی 
بیــن فوتبــال مــا و ژاپــن وجــود دارد، اظهار کرد: »بین فوتبال مــا و ژاپن از هر نظر 
تفــاوت زیــادی وجــود دارد و قابــل مقایســه نیســت بــه ویــژه در فوتبــال پایه آنها 
خیلــی قــوی کار می کننــد و تفکــرات خاصی در فوتبال پایه آنها حاکم اســت. اگر 
تفکرات ژاپن در استعداد ایرانی خلاصه شود، یقین داشته باشید که بازیکنان 
برزیل و ژاپن به پای فوتبالیست های ایران با این امکانات محدود نمی رسند.«

اللهیار صیادمنش

بازگشت به محل ازدواج

تیــم فوتبــال هال ســیتی انگلیــس که اللهیار صیادمنــش در آن عضویت دارد از 
یکشــنبه برای برپایی نخســتین اردوی خود راهی ترکیه شــده تا ضمن پیگیری 
تمرینــات، دو دیــدار تدارکاتی هم با تیم های ســوپرلیگی برگزار کند. تیم فوتبال 
هال سیتی که قصد دارد در یک ماه پیش رو حداقل ۶ مسابقه تدارکاتی داشته 
باشــد، روز چهارشــنبه هفته جاری در دیداری حســاس مقابل تیم گالاتاســرای 
قرار می گیرد و روز یکشنبه هفته آینده نیز به مصاف هاتای اسپور خواهد رفت.

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

 وکیل بیرانوند:
قانونی فسخ کردیم

کاروالیال: تصمیم طارمی مرا غافلگیر نکرد

کارلــوس کاروالیــال کــه هدایــت تیــم 
فوتبــال ریــوآوه در فصــل 20-2019 را بــر 
عهــده داشــت و مهــدی طارمــی را بــه 
فوتبــال دنیا معرفــی کــرد، در گفت وگو با 
نشــریه »اوژوگــو« درباره ســتاره تیم ملی 
فوتبال کشورمان اظهار داشت: »طارمی 

پیش از انتقال به ریوآوه، در قطر شــرایط 
مالی خوبی داشــت. افــراد زیــادی بودند 
کــه او را در نظــر داشــتند امــا کســی برای 
جــذب ایــن بازیکــن اقــدام نکــرد و فقط 
مــا بودیــم کــه چنیــن کاری کردیــم.« وی 
در مــورد رونــد مذاکــرات بــا مهاجــم تیم 
ملی ایران تصریح کرد: »طارمــی قرارداد 
بســیار بالایی داشــت و فســخ قــرارداد او 
)بــا الغرافــه( ســخت بــود. مــا یــک مــاه با 
هم صحبــت کردیم، بــا این حــال مهدی 
اشتیاقی قدرتمند برای موفقیت در اروپا 
داشــت . او 26 ســاله بود و ریوآوه از لحاظ 
مالی، پیشنهادی حداقلی اما بسیار مهم 
ارائه کرد. این بازیکن در زمان خوبی آمد 
و پویایی خاصی بــه خط حمله مــا داد. او 
بازیکنی فوق العاده، با شخصیتی عالی و 
بسیار باهوش است.« سرمربی پیشین 
ریــوآوه دربــاره پاســخ منفــی طارمــی بــه 
پیشــنهاد نجومی باشــگاه الهلال گفت: 
»اینکــه طارمــی پیشــنهادهای مالــی 

خوبــی را رد کرد، مــرا متعجــب نمی کند. 
او بــا جاه طلبی هــای بزرگــی بــه اروپــا آمد 
و برنامه هــای خــودش را دنبــال کــرد. 
این بازیکن بســیار مصمــم اســت و با ما 
آقــای گل لیــگ برتــر شــد. مهدی بســیار 
پیشــرفت کــرده و خوش شــانس بــود 
کــه یــک مربــی بــا اســتانداردهای دقیق 
و باکیفیتــی چــون ســرجیو کونسیســائو 
پیــدا کــرده اســت.« کاروالیــال در مــورد 
رمــی  ویژگی هــای منحصــر بفــرد طا
خاطرنشــان کرد: »زمانی که او بــه ریوآوه 
آمد، توپ را به  ســختی باز پس می گرفت 
و عملکــرد دفاعــی خوبــی نداشــت. بــا 
ایــن حــال مهــدی در ایــن زمینــه یکــی از 
بهترین هــا شــد کــه در پورتو یــک ویژگی 
عالی محسوب می شود. طارمی همیشه 
در پاس نهایی و حرکات خودش باهوش 
بود و هوشمندی بهترین سلاح است. او 
فردی درونگرا اســت اما همیشه رفتاری 

دوســتانه دارد.«

سلیمانی وکیل علیرضا بیرانوند درباره علت 
تصمیم  غیرمنتظره این بازیکن گفت: »یک 
اینکــه مــا دو بــار نوتیــس دادیم، بر اســاس 
مقــررات تعییــن وضعیــت خودمــان و فیفا. 
مــا می توانســتیم یــک اخطــار بدهیــم امــا 
بــرای نشــان دادن حســن نیــت، دو نوتیس 
دادیم. چنــد روز هــم صبــر کردیــم، امــا 
باشــگاه مبالغی را که باید پرداخت می کرد، 
پرداخــت نکرد و ما به صــورت کاملاً قانونی 
قــرارداد را فســخ کردیــم و در قانونــی  بــودن 
این فســخ شــکی نیســت. اینکــه می گویند 
نمی شــود و اینها، بعداً مشــخص می شود و 
در قانــون هــم برود مشــخص خواهد شــد. 
اگــر کســی بــرای فــرار از مســئولیت حرفــی 
بزنــد، بحثــش متفــاوت اســت. دوم اینکــه 
آقای بیرانوند به باشگاه پرسپولیس احترام 
گذاشــت، امــا از ســوی برخــی افــراد احترام 
ندیــد و واقعیــت بی احترامــی هم کردند و با 

یکســری بازیکنان قیاســش کردنــد و حق و 
حقوقش را ندادند. اگر باشگاه پرسپولیس 
احتــرام می گذاشــت، چرا بعــد از دو نوتیس 
حــق و حقوقــش را واریز نکــرد؟ احترام باید 
عملــی باشــد. بازیکنی کــه در تیــم قهرمان 
بــوده و این همــه زحمت کشــیده، چــرا باید 
به او بی احترامی شــود؟ مبلغش که بســیار 
پاییــن اســت و مــن کاری بــه ایــن موضــوع 
ندارم. در جلسه آنها اسم دروازه بان دیگری 
را آوردنــد کــه اصــلاً گفتند ما بایــد از روز اول 
فلانی را می گرفتیم و ایشــان را نمی گرفتیم 
و ایــن صحبت هــا انجــام شــد. بــا احتــرام 
بــه همــه، شــرایط و موقعیــت بیرانونــد در 
فوتبال ایران کاملاً مشخص است. ببینید 
کــه بیرانونــد چقــدر از جــام جهانــی درآمــد 
آورد بــرای پرســپولیس، او بــرای جدایــی از 
پرسپولیس رقم رضایتنامه را پرداخت کرد 
و الان هــم درخواســت غیرمنطقــی ندارد.«

کار حسین عبدی و تیمش ارزشمند است اما...

بزیک: هر موفقیتی در فوتبال پایه 
ایران اتفاقی است

تیم ملی نوجوانان ایران با هدایت حسین 
عبــدی موفــق شــد جــواز حضــور در جــام 
جهانــی اندونزی را به دســت بیــاورد تا بعد 
از شــش ســال دوباره فوتبالیست های زیر 
17 ســال کشــور شــانس بازی در بزرگترین 
آوردگاه جهانی را داشته باشند. با این حال 
نــوع بــازی تیــم نوجوانــان در رقابت هــای 
انتخابــی در تایلنــد و بویــژه بــرد در ضربات 
پنالتــی مقابــل یمــن و شکســت ســنگین 
3-صفــر در مرحلــه نیمه نهایــی باعــث 
شــد حســین عبدی و کادرش مــورد انتقاد 

قــرار بگیرند.
ادمونــد بزیک ســتاره ســابق فوتبــال ایران 
کــه تجربــه ســال ها مربیگــری در رده های 
پایــه را نیــز در کارنامــه خــود دارد نظر خود 

را در مــورد عملکــرد ایــن تیم بیــان کرد.
بزیــک ابتــدا در مــورد حســین عبــدی 

ســرمربی تیــم ملــی نوجوانــان حــرف زد: 
»سال هاست حسین عبدی را می شناسم 
و می دانم که برای کار خود وقت می گذارد 
و زحمــت می کشــد و مربــی بادانشــی 
اســت. من چندین جلسه از تمرینات تیم 
نوجوانان را قبل از اعزام به تایلند از نزدیک 
دیدم و شاهد تلاشی بودم که از سوی کادر 

فنــی و بازیکنــان انجــام می شــد.«
گلزن سابق آرارات، سپاهان و پرسپولیس 
ســپس به انتقادهایی کــه از تیم نوجوانان 
می شــود اشــاره کــرد: »مــن یــک عقیــده 
کلــی در مــورد فوتبــال رده هــای پایــه ایران 
دارم؛  اینکــه هــر موفقیتــی کــه توســط 
تیم هــای جوانان یا نوجوانــان یا حتی امید 
مــا رقــم می خــورد همیشــه اتفاقی اســت. 
یعنــی هیــچ سیســتم مشــخص و مدونــی 
بــرای ایــن موفقیت هــا وجــود نــدارد و هــر 

موفقیتــی ناشــی از تــلاش همــان گــروه یــا 
خوش شانســی هایی اســت کــه نصیــب 
مــا می شــود. بــرای مثال تیمی که در ســال 
2017 بــا آقــای چمنیــان بــه جــام جهانــی 
صعــود کــرد را در نظــر بگیریــد. آن تیم هم 
صعــود خوبی داشــت و هم در جام جهانی 
خــوب کار کــرد امــا در نهایــت آن تیــم و 
ســرمربی آن، بعد از جام جهانی رها شدند 
و هیچ خروجی مشــخصی نداشــتند. حالا 
بعــد از چنــد ســال دوباره شــاهد موفقیت 
تیــم هســتیم کــه در اثــر تــلاش و زحمــات 
حســین عبــدی و شــاگردانش رقــم خورده 

اســت و نبایــد آن را زیــر ســؤال ببریــم.«
بزیــک به لزوم حمایت از تیم زیر 17 ســال 
ایران تا شــروع جام جهانی تأکید کرد: »در 
فرصتی که تا شروع جام جهانی مانده باید 
امکانات و اردوهای تدارکاتی لازم برای این 

تیم فراهم شــود تا بتوانیم عملکرد خوبی 
را در اندونزی به نمایش بگذاریم.«

کارشــناس فوتبــال ایــران ســپس ادامــه 
داد: »من بیش از 15 ســال در فوتبال پایه 
کار کــرده ام و بــا مشــکلات فراوانــی کــه در 
ایــن حــوزه وجود دارد کاملاً آشــنا هســتم. 
بــه نظــرم هیــچ عزمــی هــم بــرای حــل این 
معضــلات وجــود نــدارد. بــه همیــن دلیــل 
اســت کــه می دانم جمــع کــردن بازیکنان 
مســتعد در قالب تیم ملی و نتیجه گرفتن 
در آســیا آن هــم در حضــور تیم هایــی مثل 
ژاپــن، کــره جنوبی و قطر تا چه حد ســخت 
اســت. به همین خاطر اســت که معتقدم 
کار حســین عبدی ارزشــمند است، جدا از 
اینکــه می دانــم او مربــی بســیار بادانش و 
سختکوشــی اســت. با شرایطی که فوتبال 
پایه در کشور ما و در سطح باشگاهی دارد 

بایــد گفــت برنــده شــدن مــا مقابــل تیمی 
مثــل ژاپــن در نیمه نهایــی می توانســت 
بــه معنــای خیانــت بــه فوتبال باشــد چون 
منطــق فوتبــال و ارزش کار اصولــی و 
علمــی بلندمدت به این شــکل زیر ســؤال 

می رفــت.«
 بزیک سپس پیشنهاد خود برای پیشرفت 
فوتبــال ملــی در رده پایــه را نیــز ارائــه کرد: 
»بــه نظر من باید بودجه لازم فراهم شــود 
تــا مــا بــه طــور همزمــان دســت کم دو تیم 
کامــل در رده نوجوانــان داشــته باشــیم 
چــون بازیکنان بااســتعداد فراوانی در این 
رده در کشــور مــا وجود دارنــد. برنامه ریزی 
بلندمــدت و فرصــت دادن به مربیان برای 
کار بــا بازیکنــان و رها نکردن بازیکنان بعد 
از پایــان رقابتهــا، نیــز بایــد در دســتور کار 

فدراســیون باشد.«

بزیک به لزوم حمایت 
از تیم زیر 17 سال 
ایران تا شروع جام 
جهانی تأکید کرد:در 
فرصتی که تا شروع 
جام جهانی مانده باید 
امکانات و اردوهای 
تدارکاتی لازم برای 
این تیم فراهم شود 
تا بتوانیم عملکرد 
خوبی را در اندونزی 
به نمایش بگذاریم

 وصال روحانـی
روزنامه نگار


